
Zápis z 21.  jednání Rady ÚJF AV ČR, v. v. i. dne 20.5.2010 
 

 
Přítomni: J. Dittrich, J. Dobeš, J. Kučera, J.Mareš, P.Mikula, P.Lukáš, V. Wagner  
Omluveni: J. Chýla, J. Kvasil, S. Pospíšil, I. Wilhelm   
 
Program:   
 
1.  Kontrola zápisu   
2. Výroční zpráva o činnosti ÚJF v roce 2009     
3. Rozdělení zisku  
4. Doplňovací volby do Rady ÚJF AV ČR, v. v. i. 
5. Projednání projektů na zabezpečení velké infrastruktury (FAIR, CANAM, ESS) a 

projektu pro TA ČR 
6. Různé   
 
V úvodu zasedání Rada ÚJF uctila památku člena Rady prof. Ing. Františka Spurného, DrSc., 
který zemřel dne 22. 4. 2010. 
 

Ad 1)  Program jednání rady řídil její předseda Jan Kučera. K zápisu z  posledního jednání rady 
nebyly připomínky.  
  
Ad 2)  Ředitel ÚJF přednesl návrh Výroční zprávy o činnosti a hospodaření ústavu za rok 2009. 
Členové Rady dostali návrh s předstihem. Součástí zprávy je přehled publikací za r. 2009, účetní 
uzávěrka k 31.12. 2009 a zpráva auditora. Publikovaných článků v odborných časopisech je 149. 
V diskuzi byly k návrhu prezentovány drobné připomínky, které budou zakomponovány do 
konečného znění Výroční zprávy.  
 
Závěr: Rada hlasováním schválila Výroční zprávu s drobnými připomínkami.  
 
 
Ad 3) Návrh na rozdělení zisku ÚJF v r. 2009 přednesl ředitel ÚJF. Ze tří možností využití zisku 
(1. rezervní fond, 2. fond rozvoje majetku, 3. sociální fond), navrhl převést 100 % zisku do 
rezervního fondu. 
 
Závěr: Rada hlasováním schválila převedení 100 % zisku ÚJF z r. 2009 do rezervního fondu.  
 
Ad 4) V souvislosti s potřebou doplnit Radu ÚJF za zesnulého prof. Spurného jedním interním 
členem ředitel ÚJF objasnil proceduru doplňovacích voleb. Průběh a vyhodnocení výsledků 
voleb hlasováním prezenčním, elektronickým i korespondenčním zajišťuje 3-členná volební 
komise. Ředitel navrhl za členy volební komise kolegyni Jadrníčkovou- Ambrožovou a kolegy 
Krejčiříka a Nováka. 
 
Závěr: Rada hlasováním schválila složení volební komise pro doplňovací volby do Rady ÚJF. 
 
 



Ad 5) Projekty na financování velkých infrastruktur uvedl ředitel ÚJF. Byly projednány 3 
projekty: 
 
1.  Projekt FAIR (Facility for Antiproton and Ion Research) prezentoval A. Kugler.  
2.  Projekt CANAM (Centre for Accelerators and Nuclear Analytical Methods) představil ředitel       

ÚJF J. Dobeš. 
3.  Projekt ESS (European Spallation Source) přednesl P. Lukáš. 
 
Dalším projektem projednávaným Radou byl návrh grantu pro Technologickou agenturu  ČR – 
Neutron CT (Pracoviště pro nedestruktivní testování, diagnostiku a 3D zobrazování pomocí 
neutronové radiografie a tomografie), který přednesl J. Vacík.  
 
Závěr: Rada projednala projekty FAIR, CANAM, ESS a Neutron CT.  
 
Ad 6)  
a) Ředitel seznámil členy Rady s hodnocením ústavu v r. 2010. Budou hodnoceny jak vědecké 
útvary, tak ústav jako celek. Materiály pro hodnocení se již připravují, Rada je projedná na 
příštím zasedání 10.6. tr. 
b) Ředitel dále informoval členy Rady, že k datu 19.5.2010 jmenoval Ing. I. Kováře, CSc. novým 
vedoucím odd. dozimetrie záření (ODZ) v souvislosti s úmrtím dosavadního vedoucího ODZ 
prof. Spurného. Vedoucí ODZ jmenoval svou zástupkyní Ing. M. Davídkovou, PhD.  
c) Ředitel dále oznámil, že ke dni 1.6.2010 jmenuje Ing. O. Lebedu, PhD. do funkce vedoucího 
oddělení radiofarmak (ORF) a odvolá dosavadního vedoucího ORF Ing. R. Macha, DrSc.  
d) Ředitel informoval Radu o udělení Prémie Otto Wichterleho, kterou obdržela kolegyně Ing. I. 
Jadrníčková – Ambrožová, PhD. J. Dittrich doplnil, že kandidátům ÚJF na stipendium l´Oreal a 
cenu Scopus nebyla tato ocenění udělena. 
e) Kolega M. Šumbera vystoupil s kriticky laděným příspěvkem o věkové struktuře vedoucích 
pracovníků ÚJF. 
 
Závěr: Rada vzala na vědomí informace přednesené v bodu 6 - Různé. 
 
Příští zasedání rady 10.6. 2010  bude pojednávat o materiálech pro hodnocení ústavu.   
 
 
 
Zapsala: Renáta Novotná 
Ověřil: Jan Kučera  
 


